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U d � l e n í  � e s t n é h o  o b � a n s t v í
m � s t a  O p o � n a

12. září 2008 v předvečer 80. narozenin hudebního sklada-
tele Luboše Sluky se v zámecké obrazárně uskuteční na jeho 
počest slavnostní koncert. Na tomto koncertu mi bude ctí 
udělit panu Luboši Slukovi, opočenskému rodákovi, nejvyšší 
poctu, kterou město může udělit – čestného občanství města 
Opočna, jako projev úcty a ocenění za jeho celoživotní hu-
dební tvorbu a umělecký přínos v oblasti vážné hudby doma 
i v zahraničí. Více jste se o panu Luboši Slukovi mohli dočíst 
v minulém čísle ON pod názvem „Skladatel putující vesmí-
rem.“ V příštím čísle ON vás seznámíme podrobněji s touto 
výjimečnou událostí.

O s l a v y  � � �  l e t  o d  p r v n í 
z m í n k y  o  O p o � n �

Přijměte co nejsrdečněji pozvání na sobotu 13. 9. 2008 do 
historické části města Opočna na středověký program s his-
torickými průvody. Naše město je jedním z nejstarších měst 
v Královéhradeckém kraji a proto si myslím, že bychom měli 
být na tuto skutečnost patřičně hrdi. Díky Kosmově kronice 
se můžeme chlubit zápisem z roku 1068. I proto mi připadne 
jako velice dobrý nápad pana Dr. Zbyňka Likovského, CSc. po-
jmenovat jednu z našich bezejmenných ulic – ulicí Kosmovou.
 Další velice zajímavá akce je z dílny občanského sdružení 
Abakus, které připravilo na sobotu 13. 9. 2008 vernisáž vý-
stav: František Kupka a Otto Guttfreund – čeští dobrovolní-
ci ve Francii za 1. světové války – výstava ze sbírky Vojen-
ského historického ústavu, Puteaux v současné fotografi i 
a Češi ve Francii – soubory fotografi í z cyklů Karla Steinera, 
českého fotografa žijícího ve Francii.
 Na oslavy našeho města přijede delegace z polského Opo-
czna vedená starostou panem Janem Wieruszewskim. S pa-
nem starostou podepíšeme smlouvu o partnerství našich 
měst na další roky. Smlouvu o spolupráci základních škol 
podepíše se svým protějškem paní ředitelka ZŠ Mgr. Jana 
Hrnčířová. Dále přijede také delegace z polských Vambeřic 
a delegace z francouzského Puteaux.
 Věřím, že se vám budou oslavy líbit a těším se na setkání 
s vámi na některé ze zmiňovaných akcí.
 Štěpán Jelínek, starosta

M&M reality CUP 2008

V sobotu 30. srpna se na fotbalovém hřišti uskutečnil, ve spolupráci 

s M&M reality holding a. s. a Městem Opočno, turnaj starších přípra-

vek pro ročník narozený 98 a ml. – M&M reality CUP 2008. Podařilo 

se dojednat účast zástupců našich dvou nejpopulárnějších a nejslavněj-

ších klubů – Sparty a Slavie Praha. Jejich účast byla lákadlem nejen pro 

přítomné rodiče a fanoušky, ale i pro samotné malé fotbalisty, kteří si 

tak s nimi mohli poměřit své fotbalové dovednosti.

Za krásného slunečného počasí byl turnaj otevřen slavnostním zaháje-

ním a poté zápasy ve skupinách. Základní část byla ukončena po dvanácté 

hodině. Následovala přestávka, kterou zpestřilo vystoupení mažoretek ze 

ZUŠ v Opočně a individuální soutěže pro fotbalisty. Ve dvě hodiny turnaj 

pokračoval vyřazovací částí. Zápasy byly dramatické a o postupu v mno-

ha z nich rozhodovaly až penalty. Nakonec k samému vrcholu zaslouženě 

došplhal tým Slavie Praha, který na turnaji neprohrál ani jedno utkání. 

Ve fi nále zvítězila Slavia nad FK Náchod–Deštné 2 :1. Pro naše mužstvo 

turnaj moc úspěšný nebyl, obsadili jsme až osmé místo, což je velké zkla-

mání. Kluci aspoň poznali, co jim ještě chybí k lepším výsledkům.

 V průběhu turnaje bylo v areálu hřiště připraveno několik doprovod-

ných akcí pro děti – nafukovací skluzavka a drobné dárky od hlavního 

sponzora M&M reality, a. s., asi hodinová akce se soutěžemi a dárky od 

Rádia Černá hora. Celé odpoledne odmoderovala jedna z hvězd ranního 

vysílání Černé hory – Vašek Mašinda.

 Doufám, že všichni přítomní prožili krásný den a už teď se začíná plá-

novat příští ročník, který by měl být mezinárodní a bude tak krásně zapa-

dat do oslav fotbalového oddílu, který bude slavit 90. výročí svého založe-

ní. Již teď máme přislíbenou účast obou pražských „S“.

 Za všechny bych chtěl poděkovat hlavnímu sponzorovi turnaje M&M 

reality holding, a. s. – především panu Michalovi Möhwaldovi, hlavnímu 

partnerovi Městu Opočno a samozřejmě všem sponzorům, kteří přispě-

li na tento turnaj (podrobně se k nim vrátím v příštím čísle).

Chtěl bych za kluky poděkovat všem organizátorům, kteří pomohli při pří-

pravě tohoto turnaje a zvláštní poděkování bych věnoval Jaroslavu Pul-

tarovi, který má velkou zásluhu na účasti Sparty a Slavie. Také jeho rady 

a zkušenosti pomohly při organizaci turnaje. Ještě jedno poděkování pa-

tří Jiřímu Králíčkovi a jeho týmu, za vyhotovení krásného bulletinu a po-

moc při přípravě i propagaci turnaje. (Výsledky a podrobnější informace 

o turnaji v příštím čísle.) Martin Šnajdr, trenér starší přípravky
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Vítězné mužstvo Slavia Praha.
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s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

v í t á m e  n o v é  o b � á n k y :
Kateřina Macková  07. 04. 2008
Jan Vymetálek  22. 04. 2008
Eliška Pernicová 07. 05. 2008
Eva a Ondřej Hnízdilovi  13. 05. 2008
Tomáš Ludvík  17. 05. 2008
Šimon Fábera  26. 05. 2008
Vojtěch Březovský  31. 05. 2008
Laura Cigánková  12. 06. 2008
Andrea Králíčková 12. 06. 2008

� á s t e � n á  u z á v � r a  m � s t a 
v  s o b o t u  � � .  z á � í

Dne 13. září budou u příležitosti konání akce k výročí 940 
let od první zmínky o městě uzavřeny ulice Zámecká, Baš-
tecká a Trčkovo náměstí od 6 hodin ráno do půlnoci. Vjezd 
do historické části města nebude možný. Zákaz zastavení 
bude i na parkovišti vedle budovy městského úřadu. Pro-
síme proto občany o pochopení a dodržování dopravního 
značení.

M � s t s k ý  ú � a d  O p o � n o 
e v i d e n c e  n á l e z !

Kupkovo náměstí 247, 517 73 Opočno, tel. 494 668 331
Upozorňujeme majitele ztracených věcí, že si mohou v poda-
telně Městského úřadu Opočno vyzvednout tyto nálezy:
klíče – batoh – šperk – fi nanční hotovost.
 Alena Hrubá, podatelna

Informace z rady města ze dne 25. 8. 2008

— Od 1.1.2009 schválila rada zvýšení nájemného v měst-
ských bytech v plné výši dle vyhlášky 124/2008 Sb. V bytech 
I. kategorie se jedná maximálně o částku 28,97 Kč/měsíc za 
metr. Nájemníkům bude v průběhu měsíce září zaslán dopis 
s výpočtem nového nájemného a zvýšení bude provedeno dle 
zákona 107/2006 Sb. po třech měsících po oznámení tj. od 
1. 1. 2009.

— Rada vzala na vědomí požadavek HC Opočno na stálého 
zaměstnance na zimním stadionu s předpokládaným nástu-
pem od ledna 2009. Uvedený zaměstnanec by spadal pod 
správu majetku města. Pracovní náplň byla předána tajemni-
ci MěÚ.

— Rada schválila žádost ZUŠ o souhlas s využitím částky 
42 070,77 Kč z rezervního fondu na renovaci podlahy v taneč-
ním sále ZUŠ.

–
15. jednání zastupitelstva města

–

Dne 15. září 2008 v 18 hodin se koná 15. jednání
zastupitelstva města, na které jste všichni zváni.

Program:
Majetkové záležitosti

Změna č. 2. ÚPSÚ Opočno – 
oznámení střetu zájmů členů zastupitelstva

NOVÁ SOUTĚŽ PRO DĚTI V KNIHOVNĚ 
od 15. září začíná na dětském oddělení v knihovně

SOUTĚŽ KNIHOMOLA OPOČÍNKA
– určena dětem ve věku 7–11 let

– každých 14 dní nová otázka
– ukončení soutěže: 8. prosince 2008

– více informací v knihovně
!!! zaregistrování do soutěže nejpozději do 15. září

v půjčovně pro děti !!!

Dětské oddělení
—  Jutta Langreuterová: Kapitán Žralok
 Pro nejmenší.

—  Příhody Bořka Stavitele 2

 Pro nejmenší.

—  Karin Müllerová: Úkryt v lese (Detektivní kancelář Podkova)

 Dobrodružná.

—  R.L. Stine: Krev příšery (Husí kůže)

 Dobrodružná, strašidelná.

—  Věra Řeháčková: Ten frajer bude můj!

 O koních.

—  Jarmila Dědková: Slunce pro čokoládovou holku

 Dívčí román.

—  Mirco de Cet – Encyklopedie LOKOMOTIVY

 Naučná.

—  Naděžda Kalábová: Pohádkové hry: hrajeme si celý rok

 Naučná.

—  Nick Arnold: Praštěné vynálezy (Děsivá věda)

 Naučná.

Oddělení pro dospělé
—  Tereza Boučková: Rok kohouta

 Autobiografi cký román.

—  Tania Crosse: Dívka od řeky

 Román.

—  Alan Furst: Království stínů

 Dobrodružný román.

—  Brad Geagley: Z rozkazu vládce

 Historický román z Egypta.

—  Linda Howard: Dokonalý muž

 Detektivní román.

—  Helena Němcová: Irena

 Strhující vzpomínky stárnoucí ženy.

—  Chris Ryan: Absolutní zbraň

 Válečný román.

—  Samisa Shariff: Závoj strachu

 Šokující příběh ženy.

—  Philips Stoklas: Malé album velkých myslitelů

 Stručně a přehledně o významných osobnostech světové fi lozofi e.

k n i ž n í  n o v i n k y  —

Kurzy břišních a afrických tanců

Kurzy břišních a afrických tanců pro ženy začátečnice 
každého věku probíhají každý čtvrtek od 18.00 hodin. 

v Kodymově národním domě v Opočně.
Informace na tel. 777 306 236, 494 320 260

www.harmoniezivota.wz.cz
e-mail: koudelkova.sy@seznam.cz 

inzerce

i n f o r m a c e  z  r a d y  —
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p r á z d n i n o v é  s o u s t � e d � n í
m a ž o r e t e k  z  o p o � n a

Ve dnech 9.–16. 8. proběhlo soustředění mažoretek ve spor-
tovním areálu TESLA v Horním Bradle. Prvního týdenního 
soustředění se ujala paní učitelka a zároveň trenérka v jedné 
osobě Věra Jurášková, které jsem byl nápomocen při technic-
kém zajištění tréninku.
 Počasí nám přálo a holky trénovaly jako o život. Jak by taky 
ne, když se na ně na tréninkové ploše před ubytovnou, z cha-
tek naproti usmívali mladí svalnatí fotbalisté, kteří mažo-
retkám dostatečně fandili. Z mého pohledu jsem snad nikdy 
u holek neviděl tak krásné úsměvy.
 Mažoretky trénovaly třikrát denně a bylo na nich znát, že 
každým dnem je to lepší a lepší. Únava stoupala, ale holky si 
to nesmírně užívaly a já doufám, že na toto soustředění bu-
dou vzpomínat i ve školním roce a zkušenosti využijí v násle-
dujících vystoupeních. Petr Jurášek

Bezpečnost dopravy v Opočně?
Na tento článek p. Pultara z ON č. 14 si vzpomenu každé ráno 
při cestě do práce ulicí Na Olivě. Je to vždy, když se nacházím 
pod zhasnutou lampou pouličního osvětlení a jede proti mně 
automobil. Ať osobní, nebo nákladní, tak v 90 % případů mu-
sím udělat několik kroků do trávy mimo silnici, protože mě řidič 
nevidí. Pan Pultar, při denně ujetých 400 km, jistě ví, jak dobře 
je vidět chodec na krajnici, když je úsek silnice nesouvisle osvět-
lený. Myslím tím, když jsou světla rozsvícena přes jedno. Toto 
není jen můj případ, ale většiny obyvatel, kteří chodí do práce 
od podzimu do jara ještě za tmy touto ulicí. Proto si myslím, že 
když mají naši zastupitelé takové starosti o bezpečnost chodců 
ve městě, jak p. Pultar psal v uvedeném článku, tak by stálo za 
uvážení, jestli by nešlo těch asi pět pouličních světel rozsvítit. 
Myslím, že když mohou svítit halogeny na náměstí a na zvonici 
u Mariánského kostelíka, tak tyto lampy v zájmu bezpečnosti 
provozu by svítit měly! Když už se vynakládají fi nance na měři-
če rychlosti, které nejen podle mého názoru bezpečnost nezlep-
ší, tak náklady na el. energii jsou v tomto případě zanedbatelné.
 Tato moje reakce na uvedený článek je z toho důvodu, že když 
jsem loni na podzim, při řepné kampani několikrát přišel do prá-
ce, jako kdybych šel z pole, na moji žádost o opravu osvětlení 
na správě majetku města mi zaměstnankyně MěÚ sdělila, že je 
vše v pořádku. Ulice je prý přesvícená, a proto jsou lampy přes 
jednu zhasnuté. Pokud prý mám obavy o svoji bezpečnost, tak 
abych si zakoupil blikačku, která se používá při běhání nebo 
refl exní vestu. S doslova otevřenou pusou udivením, jsem jí po-
děkoval za informaci a se slovy „Dokud někoho neporazí, tak se 
nic dít nebude!“ jsem položil telefon. Opravdu se nic nestalo 
a lampy jsou stále zhasnuté. Takže nás s přibývající tmou čeká 
další, více než půlrok loterie, zda ve zdraví dojdeme do práce.
 Zdeněk Tobiáš

Kam směřuje naše škola
Hlavním úkolem každé základní školy je poskytnout žákům kvalitní 

základy všeobecného vzdělání, vytvořit podmínky pro další vzdělává-

ní, komunikaci mezi lidmi a uplatnění v životě.

 Hlavním prostředkem k dosažení těchto cílů je plnění našeho Škol-

ního vzdělávacího programu v I., II., VI. a VII. ročníku a vzdělávací-

ho programu Základní škola v III.–V. a VIII.–IX. ročníku. Při plnění 

vzdělávacích programů je důležité, aby vedle cílů poznávacích byly 

plněny i cíle hodnotové, orientované k formování osobnostních rysů 

a mravních vlastností žáků. Cílem výuky je cesta od encyklopedic-

kých poznatků ke znalostem a dovednostem, které žák potřebuje pro 

život, aby se v něm dovedl prakticky uplatnit. Usilujeme o kvalitní vý-

uku cizích jazyků. Všichni žáci se od 3. ročníku učí anglický jazyk, od 

7. ročníku základy dalšího cizího jazyka. Naším dalším cílem je vést 

žáky k využívání komunikačních a informačních technologií, podpo-

rovat zavádění výpočetní techniky do všech předmětů. Proto plánuje-

me vybudování další multimediální učebny pro 1. stupeň na budově 

čp. 11. Na tomto místě bych chtěla poděkovat Městu Opočno za po-

moc při vypracování projektové dokumentace. Ve spolupráci s Měs-

tem Opočno a občanským sdružením Abakus připravujeme žádost 

o grant, týkající se vybavení školy moderní výpočetní technikou. 

 Chceme motivovat naše žáky k tomu, aby se podíleli na vytváření 

a zvelebování kulturního prostředí ve škole, aby sami přispěli k obo-

hacení života školy. Rádi bychom rozšířili i nabídku mimoškolní zá-

jmové činnosti. Chceme také zapojit naši mládež do pomoci při po-

řádání mimoškolních akcí. První z nich je akce „Víčkování aneb hraje-

me si s víčky“, která se uskuteční v pátek 12. září 2008 od 15 do 17 ho-

din na Zimním stadionu v Opočně. Budeme sestavovat znak města 

Opočna z víček od PET lahví, pro děti do 10 let budou připraveny za-

jímavé soutěže. Celým programem bude provázet herec Jan Čenský. 

Pozváni jsou zajímaví hosté. Touto cestou bychom vás chtěli na toto 

zábavné odpoledne co nejsrdečněji pozvat.

 Chceme také velmi intenzivně spolupracovat s rodiči, poskytovat 

jim základní a objektivní informace o škole a informovat je o studij-

ních výsledcích jejich dětí, snažit se více rozvíjet oboustranný tok in-

formací. K tomu poslouží jak třídní schůzky a konzultační odpoledne, 

tak i naše webové stránky – www.zs.opocno.indos.cz.

 Roli naší školy v dalších letech vystihuje následující motto:

„Škola by neměla být pouze místem povinného školního vzdělávání 

v rámci zákonem stanovených norem – škola tohoto tisíciletí se musí 

vrátit ke své téměř již zapomenuté roli – musí se stát přirozeným 

centrem komunity, přirozeným centrem vzdělávání a zprostředková-

vaného i aktivního poznávání nejen dětí, ale i dospělých v produktiv-

ním i poproduktivním věku. Škola by se měla stát i místem pro reali-

zaci širokého spektra zájmových aktivit, které odvedou děti z ulic a při-

rozenou cestou je vrátí tam, kde budou naplňovány jejich představy 

o smysluplném trávení volného času.“

 Toto motto velmi výstižně vyjadřuje, kterým směrem by se mělo 

školství a tedy i naše škola ubírat. Je to cesta velmi dlouhá, nepůjde 

vše hned a bez problémů. Přesto jedině postupným naplňováním této 

nové role školy ve společnosti, můžeme docílit toho, aby se naše škola 

stala vzdělávacím i společenským centrem žáků, jejich rodičů a všech 

obyvatel našeho města, aby se stala místem, kde děti a jejich rodiče 

získají odbornou radu a pomoc.

 Mgr. Jana Hrnčířová, ředitelka ZŠ Opočno

PS. Děkuji všem pedagogický pracovníkům školy za přípravu a vý-

zdobu tříd a za všechnu práci odvedenou v přípravném týdnu. Děkuji 

i paním kuchařkám za „vycíděnou“ kuchyň i jídelnu. Dále děkuji 

panu Petrovi za opravu opadané omítky na zdi u tělocvičny, kterou 

nám udělal zdarma. Našim žákům přeji v novém školním roce hodně 

studijních úspěchů a jejich rodičům co nejvíce radosti ze svých dětí.
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Zveme maminky, aby přišly se svými dětmi a dopřály jim dvě 
hodiny zábavy s kamarády stejného věku. Letos mezi obvyklé 
činnosti, jako je dovádění na skluzavce, žíněnkách, v plasto-
vém domečku, prolézacím tunelu, na houpačce, k různým ta-
nečkům atd., přibude ještě „tvořivý koutek“, kde si vyrobíme 
nějakou drobnost dětem pro radost.
 Těšíme se na shledanou! Hana Holečková

Stavební bytové družstvo 
Opočno prodává byty

STAVEBNÍ BYTOVÉ DRUŽSTVO OPOČNO SE SÍDLEM 
TYRŠOVA 683, 517 73 OPOČNO PRODÁVÁ BYTY

1+ kk, 2+kk, 3+kk
Konzultační hodiny – každé pondělí 16–18 hodin.
Konzultace probíhají v objektu Domova důchodců

– v přízemí, Tyršova 683, Opočno.

KONTAKT: Michal Srch 603 220 640
Více informací na www.ldinvesthk.org

d i v a d l o  k o d y m  z � s t á v á
a  h r a j e  v  o p o � n �

Malebné město Opočno se v současné době stává „mekkou“ 
divadelních ochotníků. Sedm let, rok co rok, vzniká nová pre-
miéra divadelního představení. Je také pravdou, že i za znač-
né pomoci divadelníků z Dobrušky a okolí, kteří zde v Opo-
čně nacházejí velikou podporu v jednání s amatéry hlavně ze 
strany Radnice Města Opočno.
 Díky těmto lidem jsem zde nalezl dobré pracovní zázemí. 
Po odchodu ze sdružení kultury města Opočna jsem zjistil, 
že nedocházelo k poškozování našeho souboru po fi nanční 
stránce ze strany města, ale selháním zástupců našeho di-
vadla ve výboru tohoto sdružení. V určitou dobu jsme neby-
li správně informováni o stavu fi nancování tohoto sdružení. 
Rádi se vracíme do kulturního zařízení vašeho města a bude-
me zde i nadále provozovat naši činnost. Chceme zůstat věr-
ni opočenským divákům a těšit se jejich přízni v naplněném 
Kodymově domě. Váš Jiří Holý

Klub Batole
Prázdniny skončily, školní rok se rozběhl a děti se po dvou-
měsíčním odpočinku vrátily ke svým povinnostem ve škole 
a ve školce. Pro naše nejmenší je tu Klub Batole, který letos již 
po páté otevře dveře maminkám a jejich ratolestem ve věku 
od 10 měsíců do 3 let.
 První setkání se uskuteční v úterý 23. září 2008 od 9.00 
do 11. 00 hodin v Sokolském domě na náměstí (vchod vedle 
reklamní agentury).

inzerce

inzerce
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Muzeum ano či ne

Milé Opočenské noviny,
nedá mi to, musím vám napsat. Zaprvé obdivně, zadruhé ne-
chápavě. V Opočně zazněl naléhavý budík a z jeho drnčení se 
vynořila představa, sen o významu a užitečnosti, o zvýšené 
prestiži, o hrdosti na domov. V čase obecného útlumu a dezi-
luze se našel člověk, občanka hodná toho jména, která z prá-
ce v letopisecké komisi města pochopila, že aby měla nějaká 
činnost smysl, musí se dělat ne jen pro ni samu, ale s ohledem 
na její prospěšnost. A že například staré listiny, fotografi e, 
informace atd., jsou-li jen archivovány a nevychází-li z nich 
užitek pro současníky, jsou sice hodné úcty, ale zůstávají mrt-
vé. Začala přemýšlet, starat se, radit se s odborníky, neváhala 
ani počítat a přesvědčovat jiné, a z toho všeho vzešel její ná-
zor a hned také návrh, že místo aby se dům čp. 208 na Kup-
kově náměstí prodal, mohl by se stát muzeem. Napsala proč, 
propočítala a navrhla i zač, zdůraznila výhodnost takového 
cíle, písemnost odevzdala a v minulém čísle jste ji, milé novi-
ny, otiskly pro veřejnost. Až potud obdiv.
 Dovolte však komentář ke druhé straně téže nadějeplné 
mince. V anketě (mimochodem pouhých pět hlasů do deba-
ty a jen od zastupitelů je málo) převládlo mínění, že ano, jis-
tě, každá iniciativa je vítaná, ale když s sebou nese i potíže 
a nejistotu a výdaje, bude asi lépe ji s poděkováním strčit do 
kouta zapomnění. Tak aspoň – kromě hlasu paní místosta-
rostky Urešové – působí ty čtyři ostatní, tváříce se (a jsou 
o tom asi v dobré víře přesvědčeny), že tak míní po dobrém 
uvážení a v zájmu dobrého hospodaření. V pozorném čtenáři 
(a za takového se považuji, promiňte) vyvstává však dojem, 
že uveřejněná rozvaha paní Markové spolu s dalšími doklady 
a posudky, které k ní přiložila a které veřejnost zatím nezná, 
opatrní odpovědní činitelé jaknáleží nečetli, natož aby ji stu-
dovali a ochotněji podle ní vážili pro a proti. Proč? Protože 
ony jaksi narušují to, co už bylo víceméně rozhodnuto, neboť 
město potřebuje peníze, peníze a zase peníze. Vždyť peníze 
dnes vládnou světem, nikdy jich není dost, a dokud je co pro-
dávat, prodávejme. Že diskuse o tom měla přijít dříve? Teď 
není vhodná doba? Obávám se, že doba na zpochybňování 
víceméně pohodlných řešení čehokoli bývá vhodná jen má-
lokdy. A připomínám staré rčení, že lépe pozdě než nikdy. 
A tak se ptám: Prodáte-li, nezavrhnete tím možnost zanechat 
něco trvalého těm, kteří přijdou po nás? A nezbavíte se záro-
veň příležitosti, jak dokázat, že Opočno je skutečně městem 
kulturním a střediskovým a právem že si přisvojuje označe-
ní „centrum historie východních Čech“? To není velikášství 
ani hazardérství. Říkávalo se tomu vlastenectví, hrdost na 
domov, také sebevědomí. A posilovat sebevědomí je dobré 
a zdravé, je to vstupenka do budoucnosti i do dějin, jejichž 
dlouhé trvání právě zde letos znovu oslavujeme.
 Vyvracet pochybnosti v anketě zveřejněné nepovažuji za 
nutné, protože při pozorném čtení textu Dany Markové se 
odpovědi na ně vyjevují většinou samy. Vyjádřím se jedno-
značně a na závěr stručně: Může mít Opočno muzeum? Ať 
ho má! Může ho mít v domě č. 208? Ať ho má právě tam! Pe-
níze, o které město jeho zachováním ve svém majetku přijde, 
najdou se při dobré vůli a zvýšené snaze jinde, tak jako tak 
by se utratily, ale muzeum, pokud vznikne, zůstane, a může 
významně pomoci životu i prosperitě města a okolí. Dnes už 
neplatí, že pojem muzeální vyjadřuje něco starého a nehyb-
ného. Důkazy o tom existují, přesvědčit se můžete leckde, 
třeba hned u sousedů v Dobrušce. Miloň Čepelka

Prodej domu čp. 208

Vracím se k anketě z minulých ON, v níž někteří zastupi-
telé odpovídali na otázky týkající se prodeje domu čp. 208.

Všichni se shodují na tom, že dům potřebuje rekon-
strukci včetně odstranění vlhkosti. Je záruka, že tato re-
konstrukce bude po prodeji domu provedena? Šance Měs-
ta na získání dotací je vysoká – v současné době mají vel-
kou podporu rekonstrukce historických objektů a zřizo-
vání muzeí, zde je splněno oboje. Dotace se vztahuje i na 
vnitřní vybavení, při celkových nákladech 10 mil. Kč by 
spoluúčast města byla 750 000,– Kč. Jednou z podmínek 
uvedené dotace je tzv. udržitelnost projektu, která je 5 let 
od fi nančního ukončení projektu. To znamená, že muze-
um by zde muselo být provozováno nejméně pět let. Po 
uplynutí této doby mohou občané zvážit i další využití 
budovy, která bude z velké části zrekonstruována z do-
tací státu.
 Zda město muzeum potřebuje?
Většina zastupitelů podporuje sbírkotvornou činnost leto-
pisecké komise, ale v otázce muzea váhá. Sbírkotvorná 
činnost bez statutu muzea nebo archivu je krátkozraká. 
V konečném důsledku přinese velké množství archiválií, 
které nebudou patřičně zpracovány a využívány a sama 
sbírkotvorná činnost tak ztrácí smysl. Co musí muzeum 
splňovat? Musí se chovat tak, aby sbírky, které uchová-
vá, nebyly ohroženy. To jest – zajistit vhodné prostory 
(rekonstrukcí objektu budou zajištěny) a pracovníka 
s patřičným vzděláním v oboru archivnictví. Tyto poža-
davky považuji za základní a jejich splnění by mělo být 
zájmem všech občanů především z důvodu odpověd-
nosti, kterou máme vůči dárcům.
 Opočno nabízí turistům zámek a park, ani jedno není 
jeho majetkem. Příjemné procházky městem a okolím? Ty 
jsou dnes samozřejmostí v mnoha městech. Výstavní plo-
chy muzea se dají využít ke krátkodobým výstavám, podá-
vajícím svědectví o minulosti a současnosti města. Musí 
být připraveny tak, aby byly přitažlivé pro občany i turisty. 
Ale jejich přípravě se musí systematicky věnovat zodpo-
vědný pracovník (tedy pracovník muzea).
 K možnému umístění muzea do Kodymova národního 
domu: v budoucnu sem má být přestěhována knihovna, 
bude zde zachován sál, zázemí pro divadelníky – i KND 
má prostory omezené. Možná přístavba za budovou? Pro-
dej nádherného památkového objektu, který s budova-
mi po obou stranách tvoří úžasný celek, a místo toho 
nová přístavba za KND . . .  ???
 Pevně doufám, že při svém rozhodování zastupitelé 
nemyslí pouze na současné fi nanční problémy, ale na 
svoji zodpovědnost vůči minulým i budoucím genera-
cím. Prodejem tohoto domu, o kterém bude defi nitiv-
ně rozhodnuto na zářijovém jednání zastupitelstva, se 
město zbavuje možnosti čerpat dotace na jeho nutnou 
rekonstrukci. Prodejem tohoto domu se město navždy 
zbavuje možnosti zasáhnout do dalších osudů objek-
tu, který je zapsán do seznamu kulturních nemovi-
tých památek. Domu, který stojí na jednom z nejkrás-
nějších míst Kupkova náměstí a který byl věnován Opo-
čnu v roce 1895 jako nadační odkaz Jiřího Pitky, kníže-
cího ředitele panství opočenského.
 Dana Marková
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a k c e  v  o k o l í :
Dobruška, pátek 19. září v 19.30 v KD

—  Sólové vystoupení Luboše Pospíšila
Vstupné 70 Kč, předprodej vstupenek v IC Dobruška

Přepychy, sobota 27. září od 20 hodin

—  Václavská taneční zábava se skupinou Strejci

t i p y  i c :

V informačním centru je možno 
zakoupit knihu nakladatelství Paseka 
Dobruška a Opočno z edice 
zmizelé Čechy, která připomíná zanik-
lou tvář měst. Kniha je plná historic-
kých fotografi í se zasvěceným komen-
tářem. Autorem knihy je 
historik Dr. Josef Ptáček.
 Cena: 249,– Kč

Zájezd na muzikál

ADÉLA JEŠTĚ NEVEČEŘELA
Kulturní komise města Opočna vás srdečně do pražského 

divadla Broadway na na novou hudební komedii
Adéla ještě nevečeřela.

V sobotu 25. října 2008
Cena zájezdu 650,– Kč (vstupenka na muzikál + doprava)

Odjezd z Opočna od infocentra v 10 00 hodin, začátek
představení ve 14 hodin, návrat přibližně v 19 hodin.

Příběh je nejen parodií na rodokapsové detektivky a brakovou literaturu, 

ale také ukázkou velkého kontrastu mezi americkou a českou kulturou. 

Namyšlený, uhlazený americký detektiv přijíždí do Prahy, aby lehce

a šarmantně vyřešil zapeklitý případ. Jenže velmi záhy zjišťuje,

že u Čechů je všechno jinak, naráží na specifi ka české národní povahy.

Obsazení: Aleš Háma, Ondřej Brzobohatý, Ladislav Potměšil,

Richard Genzer, Zuzana Norisová, Zdeněk Dušek a další . . .

Vstupenky si můžete zakoupit v IC Opočno do 26. 9. 2008.
Počet vstupenek je omezený!

maskot opo	enského koupališt�
má nové jméno!

Vážení čtenáři,

v Opočenských novinách č. 14 jsme 
vyhlásili anketu o nejlepší jméno pro 
maskota opočenského koupaliště.
Připomeňme, že jméno navrhovali 
děti při slavnostním otvírání koupa-
liště 7. června 2008. Ze tří nejlepších 
návrhů – Broumáček, Broumarín a 
Surfáček – vyšel vítězně Broumáček 
s 251 hlasy (Broumarín 208, Surfá-
ček 195).

A kdo že je autorem vítězného návrhu? – Je jím slečna Anet-
ka Součková z Dolního Jelení. Anetce gratulujeme k získání 
dvou volných vstupenek na koupaliště na sezónu 2009. Vstu-
penka jí bude slavnostně předána při příštím otevírání opo-
čenského koupaliště.  E. K. -ved-

k a l e n d á ř  a k c í  —

září 2008

k o n c e r t y :
Pátek 12. září od 19 hodin v zámecké obrazárně

—  Slavnostní večer k 80. narozeninám
 hudebního skladatele Luboše Sluky

Komorní soubor BAROCCO SEMPRE GIOVANE, 
umělecký vedoucí Josef Krečmer. Sólistky Kateřina 
Englichová – harfa, Žofi e Vokálková – fl étna.
Pořádá Opočenská beseda a Město Opočno.

Pátek 19. září od 19 hodin v Mariánském kostelíku

—  Violoncellový dvojkoncert
Dominika Hošková – violoncello,
Jiří Hošek – violoncello, varhany.

v ý s t a v y :
Sobota 13. září od 11 hodin

—  Zahájení výstav František Kupka a Otto Gutfreund
 – čeští dobrovolníci ve Francii za 1. světové války,
 Češi ve Francii, Puteaux v současné fotografi i

V zámeckém letohrádku.
Pořádá o. s. ABAKUS a Město Opočno.

Sobota 13. září od 19 hodin v Galerii Za Stromem

—  Zapomenuté slovo – Marek Netresta
Uvedení výstavy Martiny Horké a veřejné čtení 
z pera autora ve spojení s hudbou.
Pořádá Galerie Za Stromem.

d a l š í  a k c e :
Pátek 12. září od 15 do 17 hodin na zimním stadionu

—  Víčkování aneb hrajeme si s víčky
Základní škola Opočno, si Vás dovoluje pozvat na zá-
bavné odpoledne plné víček a zajímavých hostů. Akce 
je součástí oslav 940. výročí první písemné zmínky 
o Opočně. Celé odpoledne moderuje Jan Čenský.
V průběhu vystoupí hosté: Jana Flechtnerová,
pan Lukášek a paní Haldová. Dále vystoupí mažoretky 
pod vedením paní učitelky V. Juráškové, duo Jir-Ka 
(Kamila Novotná a Jiří Fryč), Tereza Paštiková,
Michaela Račáková a Gabriela Kubalová. Pro děti 
do 10 let jsou připravené soutěže o zajímavé ceny.

Sobota 13. září od 10 hodin

—  Opočno středověké
Oslavy 940 let od první písemné zmínky o Opočně.
Dny evropského dědictví – možnot návštěvy běžně 
nepřístupných objektů, komentovaná prohlídka horní 
části zámeckého parku. Pořádá Město Opočno.

Od 15. září

—  Soutěž knihomola Opočínka
Více informací v knihovně.

Sobota 20. září od 10 hodin na Kupkově náměstí

—  Putovní pohár Města Opočna
 a Memoriál Pavly Fabiánové

Soutěž v požárním útoku mužů a žen.
Pořádá SDH Opočno.
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F O T B A L

m u ž i  a  –  o p .  i i .  t � í d y

3. kolo / neděle 24. srpna 2008

Opočno A — Petrovice 0:0 (0:0)

V zápase si naši hráči nedokázali poradit se zabezpečenou obranou 

soupeře. Přestože se hlavně ve druhém poločase hrálo převážně 

na půlce soupeře, branku se nám vstřelit nepodařilo.

4. kolo / sobota 30. srpna 2008

1. FC Rokytnice — Opočno A 1:5 (1:1)

B: Lukáš Reichl 3, Lukáš Jelen 2

Brankově se naše mužstvo prosadilo až ve druhé půli. Střelecké kvali-

ty potvrdil Lukáš Reichl. Potěšitelné je, že se střelecky probudil 

Lukáš Jelen, který byl u všech pěti branek. Po delší odmlce se do týmu 

vrátil Zdeněk Havelský.

Tabulka po neúplném 4. kole

1 Opočno A 4 3 1 0 12 : 2 10

2 Lípa A 4 3 1 0 10 : 3 10

3 Solnice A 4 2 1 1 11: 3 7

4 1. FC Rokytnice 4 2 1 1 12 : 10 7

5 Petrovice 4 1 3 0 9 : 3 6

6 Borohrádek 4 2 0 2 7 : 5 6

7 Žďár 4 1 2 1 7 : 7 5

8 Kostelecká Lhota A 4 1 2 1 5 : 6 5

9 Domašín 4 1 2 1 7 : 10 5

10 Zdelov 4 1 1 1 3 : 3 4

11 Voděrady 4 1 1 2 8 : 13 4

12 Rychnov B 4 1 0 3 8 : 8 3

13 Dobré A 4 0 2 2 6 : 15 2

14 Černíkovice B 4 0 1 3 2 : 18 1

m u ž i  b  –  o p .  i i i .  t � í d y

3. kolo / neděle 24. srpna 2008

Opočno B — Labuť Rychnov n. Kn. 0:2 (0:1)

Po špatném výkonu domácího mužstva si soupeř odváží zaslouženě 

3 body.

4. kolo / sobota 30. srpna 2008

Deštné C — Opočno B 1:0 (0:0)

Opočno dohrávalo o 10 hráčích – červenou kartu obdržel O. Ptáček.

1 Deštné C 4 3 0 1 9:6 9

2 Labuť RK 4 2 2 0 6:3 8

3 Javornice A 4 2 1 1 7:5 7

4 Přepychy B 4 2 1 1 8:7 7

5 Dobruška B 4 2 0 2 10:7 6

6 Kostelec B 4 2 0 2 7:9 6

7 Křivice 4 1 2 1 5:4 5

8 Opočno B 4 1 1 2 5:5 4

9 Lukavice 4 1 1 2 6:8 4

10 Slatina 4 1 1 2 7:10 4

11 Doudleby B 4 0 3 1 4:5 3

12 Roveň 4 1 0 3 7:12 3

13 Dobré A 4 0 2 2 6 : 15 2

d o r o s t  –  i .  t � í d a ,  s k u p i n a  b

Letošní ročník odehrají dorostenci opět pod hlavičkou Dobrušky.

3. kolo / sobota 23.srpna

Machov — Dobruška 1:3 (1:1)

B: Svatoň, Gábrle, Košař

4. kolo / neděle 31. srpna

Dobruška — Kostelec n. Orlicí 2:4 (1:3)

B: Eimann, Ježek

První letošní prohra mužstva, když domácí prohrávali již ve 20. minu-

tě 0:3.

Podrobné informace na www.fotbal.opocno.cz

O P O Č E N S K Á  H O K E J B A L O V Á
L I G A  2 0 0 8

O celkové třetí místo si to rozdaly v sobotu 23. srpna opočenské týmy 

HBC Senioři Opočno — HBC Baroni Opočno 9:3 (3:1, 0:0, 6:2)

B: Felcman 3, Čtvrtečka 2, Truneček 2, Viktor Šafář,

Lukáš Jelen – Tomáš Přibyl 2, Škrabal

Dramatické utkání rozhodla defi nitivně závěrečná třetina, kde již 

Senioři jednoznačně dominovali a vybojovali tak v letošním ročníku 

bronzové medaile. Baronům patří příčka čtvrtá.

F I N Á L E
1. zápas v neděli 31. srpna

Dynamo Semechnice — HBC Hr. Kr./Dobruška 1:2 (0:0, 0:1, 1:1)

B: Vladislav Černík – Kožíšek, Burdych

V 1. fi nálovém zápase vítězí po dramatickém boji mužstvo HBC 

Hradec Králové/Dobruška nad vítězem základní části Dynamem Se-

mechnice těsným rozdílem jedné branky. Utkání sledovalo 90 diváků. 

Odvetný zápas proběhl v neděli 7. září (po uzávěrce tohoto vydání). 

Případné 3. utkání by bylo sehráno v sobotu 13. září od 16 hodin.

Podrobné informace na www.hokej.opocno.cz

Baroni HC Opočno hledají malé hokejisty chlapce i děvčata

ročník narození 2000 a mladší do družstva minihokeje.

Možnost začít hrát hokej mají i chlapci starších ročníků.

Přiveďte své děti na zimní stadion v Opočně v době pravidelných trénin-

ků v pondělí 14.30 –15.30, středu 15.00 –16.00 a pátek 14.30 –15.45 

a to od 6. 10. 2008. Zájemcům nabízíme zastřešenou ledovou plochu, 

nové vybudované moderní kabiny, vedení zkušenými trenéry, všestran-

nou sportovní přípravu, pravidelné prázdninové přípravné pobyty

Pro nebruslící z řad dětí i dospělých je určena
ŠKOLA BRUSLENÍ,

která bude probíhat každou středu a sobotu
– poprvé v sobotu 18. 10. 2008 od 15.15 hodin

V sobotu 27. 9. 2008 od 9 do 11 hodin proběhne v prostorách
zimního stadionu burza hokejové výzbroje.

Další informace získáte na www.hokej.opocno.cz,
na e-mailové adrese: hokej.opocno@seznam.cz

nebo telefonicky na tel.: 777 262 200, 494 667 259

Příští číslo vyjde 25. 9. 2008 — Uzávěrka 16. 9. 2008 v 15 hodin
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D A L Š Í  D O T A C E  P R O  O P O Č N O

Město Opočno řeší dlouhodobě, stejně jako jiná města s his-
torickou tradicí, problém parkování ve středu města. Proto 
nechalo zpracovat studii a následně projekt „Obnova zeleně 
a rozšíření parkovacích ploch na Kupkově náměstí“. Na ten-
to projekt byly získány fi nanční prostředky z Evropské unie 
z Evropského fondu pro regionální rozvoj (ERDF).
 Předmětem projektu je úprava stávajícího chodníku ze žu-
lové mozaikové dlažby, zřízení nových parkovacích míst po-
dél průběžné komunikace a v souvislosti s tím i úprava a nová 
výsadba zeleného pásu mezi chodníkem a vozovkou. Součás-
tí projektu jsou i stavební úpravy chodníků a vozovky v Po-
hořské ulici podél hotelu Holub.
 Parkovací plochy na Kupkově náměstí jsou dlouhodobě 
neřešený problém, jehož závažnost si zastupitelé města uvě-
domují a jeho řešením se i přes vysokou fi nanční náročnost 
zabývají. Obyvatelé města i náhodní návštěvníci opočen-
ského náměstí se tak brzy dočkají dvaceti pěti nových par-
kovacích míst, včetně dvou míst pro invalidy, zasazených do 
zeleně.

Po zarovnání a úpravách plochy bude mít parkoviště dláždě-
ný povrch, nové obrubníky, bude předlážděn chodník v pů-
vodní žulové mozaice, upraven travnatý pás včetně nově 
čtyřiceti nových stromů a živého plotu. Pohledově i kvalita-
tivně, z uživatelského hlediska, nesporně získá řešená část 
náměstí na atraktivitě. Parkoviště využívají často i návštěv-

níci kulturních akcí v blízkém Kodymově národním domě, 
kteří nové prostředí také jistě uvítají a ocení.
 Vedoucí projektového týmu Ing. Dalibor Štěpán upřesnil, 
že náklady na tuto opravu dosáhnou 5 962 629,– Kč. Z toho 
získaná dotace činí 3 897 236,– Kč.
 Společnost Dlažba Vysoké Mýto, s. r. o., se sídlem Hu-
sova 437, 566 01 Vysoké Mýto, zahájila 1. 9. 2008 realiza-
ci projektu „Obnova zeleně a rozšíření parkovacích ploch 
na Kupkově náměstí“, vedeného pod registračním číslem 
CZ.1.13/2.3.00/02.00051 v Regionálním operačním progra-
mu NUTS II Severovýchod.

K Á C E N Í  S T R O M Ů

Práce byly zahájeny nepopulární, ale nezbytnou, likvidací 
stávajících stromů a živého plotu. Po provedení stavební 
části bude na jaře vysazen nový živý plot podél celé severní 
fronty, včetně prostoru před hotelem Holub, a namísto stá-
vajících jedenácti stromů jich bude v zeleném pásu vysáze-
no celkem čtyřicet a to i v částech, kde dnes vzrostlá zeleň 
není. Stavební část projektu, který je z podstatné části rea-

lizován z dotace shora uvedeného Regionálního operačního 
programu, bude dokončena do konce listopadu tohoto roku. 
Na jaře by pak měla nastoupit společnost ZAHRADA NAD 
METUJÍ s. r. o., se sídlem Elektrárenská 129, 549 01 Nové 
Město nad Metují, která projekt dokončí.
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Stav krátce po zahájení prací, 4. září 2008.Původní stav před zahájením prací.

Kupkovo náměstí v Opočně mění svou tvář
díky dotačním prostředkům

Z V L Á Š T N Í

P Ř Í L O H A
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Projektová dokumentace – rozmístění zeleně a parkovacích míst.

Detail prostranství před hotelem Holub.

HOTEL

HOLUB


